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Afgelopen weken konden we door de berichtgeving weer ervaren hoe wreed 
en egocentrisch de wereld kan zijn. Berichten waarbij bijvoorbeeld de 
bevolking van Jemen wordt opgeofferd ten bravoure van de eigen positie in 
een oorlog waarbij rijke olie-exporterende landen elkaar via deze bevolking 
bevechten en waarbij rijke westerse landen niets doen uit vrees dat hun eigen 
welvaart in gevaar komt als deze rijke olie-exporterende landen geen olie meer 
leveren. Daarnaast bestoken Amerikaanse politici elkaar met halve waarheden 
of leugens. Deze ellende doet je beseffen hoe goed we het in Nederland en met 
name ook onze eigen gemeente Laarbeek op dit moment nog hebben. Ik 
besloot daarom mijn algemene beschouwingen met name te richten op de 
positieve stappen welke afgelopen jaren in Laarbeek zijn gezet en welke 
stappen we in de komende jaren willen zetten. Stappen die Laarbeek 
duurzamer maken en er voor zorgen dat de samenwerking tussen inwoners 
verbeterd wordt en geen verharde standpunten opleveren. 
 
Samenwerking 
Afgelopen week heb ik verschillende voorbeelden gezien waarbij 
samenwerking leidt tot  het duurzamer maken van Laarbeek. 
Het eerste voorbeeld dat in me opkomt is het samenwerkingsverband Boer Bier 
Water. Dit is een samenwerkingsverband waar agrarische bedrijven met 
Waterschap De Aa, ZLTO, Laarbeeks Landschap, Swinkels Family Brewers en 
gemeente Laarbeek op allerlei vlakken samenwerken om een beter 



waterbeheer en waterkwaliteit binnen Laarbeek te bewerkstellingen. Steeds 
meer agrarische bedrijven tonen hierbij interesse door deel te nemen aan 1 
van de projecten binnen deze samenwerking. Dit vanuit het inzicht dat 
samenwerking leidt tot een betere uitgangspositie voor alle partijen.  
 
Ondernemersfonds 
Een vergelijkbaar samenwerkingsverband verwachten wij als CDA dat ook 
bereikt kan worden met het Ondernemersfonds. Hiertoe moeten we als 
gemeenteraad van Laarbeek afstand durven te nemen en dit fonds niet te snel 
af te rekenen op haar resultaten. We moeten de verschillende 
ondernemersverenigingen de kans geven om deze samenwerking op te tuigen. 
Hierbij is een gezamenlijk fonds naar onze mening onontbeerlijk. Ondernemers 
moeten zich laten overtuigen dat samenwerking in beginsel misschien geld kost 
maar dat dit hen op de langere termijn veel voordeel kan opleveren. Dit vraagt 
van iedere individuele ondernemer de nodige inbreng. Laten we ons als raad 
leiden door het besef dat samenwerken loont en ons niet teveel laten leiden 
door individuele ondernemers die vanuit hun eigen visie samenwerken niet 
direct noodzakelijk vinden. De samenwerking binnen Boer Bier Water bevestigd 
waartoe samenwerking kan leiden.  
 
Zorgkosten 
Een tweede voorbeeld dat we het als Laarbeek op een juiste koers zitten 
relateer ik aan het bericht dat verschillende omliggende gemeenten 
aanzienlijke bedragen uitgekeerd krijgen vanwege hun hoge kosten voor de 
zorg. Dat Laarbeek hiervoor niet in aanmerking komt kunnen we naar onze 
mening beschouwen als positief. Graag horen we van de portefeuillehouder of 
hij dit standpunt deelt. Dit wil natuurlijk niet zeggen dat we als Laarbeek 
achterover kunnen leunen. Dat de zorgtekorten in Laarbeek relatief beperkt 
zijn kan een bepaalde mate van geluk zijn. Daarom moeten we wel alert blijven 
om er voor te zorgen dat Laarbeek niet in hetzelfde rijtje terecht komt. Hierbij 
zien wij als CDA een direct verband tussen zorgkosten in relatie tot 
eenzaamheid, armoede en overbelasting van mantelzorgers. We moeten er ten 
aller tijde voor proberen te zorgen dat mensen hierdoor niet in de problemen 
geraken en zorg nodig hebben. We zijn daarom blij te constateren dat in de 
begroting 2019 aandacht is voor deze onderwerpen. Graag worden we op de 
hoogte gehouden van de stappen die hierbij gezet worden, maar ook van de 
mogelijke problemen die zich hierbij openbaren.  
 



Woningbouw 
Het aantal ouderen neemt drastisch toe. Dat vraagt om aandacht voor de 
koppeling van zorg en huisvesting voor senioren. Langer zelfstandig kunnen 
blijven wonen vraagt om voldoende geschikte woningen voor senioren: om 
nieuwe woonvormen. Die zijn er niet. De oplossing voor het woon- en 
zorgprobleem ligt volgens het CDA in het vormen van geclusterde 
seniorenwoningen, zoals hofjeswoningen of kleinschalige 
woongemeenschappen. Dit thema zou in het vraagstuk over type woningen 
sterker moeten doorklinken. 
 
Openbare verlichting 
Als Laarbeek kunnen wij de genoemde wereldproblemen in mijn inleiding niet 
oplossen. Maar wij kunnen als gemeente Laarbeek wel belangrijke stapjes 
zetten. Door stapjes in duurzaamheid te zetten en te trachten als gemeente 
Laarbeek het energieverbruik te verminderen, zet je indirect ook kleine stapjes 
om ons minder afhankelijk op te hoeven stellen ten opzichte van andere, 
bijvoorbeeld olie-exporterende landen. Indirect help je daarmee ook de landen 
welke in de verdrukking komen door met name het handelen van de rijke 
landen. Wij vinden daarom als CDA dat Laarbeek haar koers door moet zetten 
om op allerlei vlakken duurzamer te worden. Een stap naar meer 
duurzaamheid moet daarom niet al na 1 jaar alweer gedeeltelijk worden 
teruggedraaid. Wij zijn het daarom niet eens met het voorstel van het college 
om de openbare verlichting binnen 12 jaar te vervangen in plaats van de eerder 
besloten 5 jaar. Wij dienen hiertoe een motie in. 
 
Visie buitengebied 
Een volgende stap naar duurzaamheid kunnen we zetten in onze visie voor het 
buitengebied waarbij circulaire economie een belangrijke rol gaat spelen. In 
deze visie moeten we koers bepalen over de invulling van ons buitengebied. 
Voor veel bestaande locaties zal een nieuwe bestemming moeten worden 
gezocht. Hierbij moet de belangen van alle bedrijven en bewoners van het 
buitengebied goed meegewogen worden. Bedrijven en bewoners zullen daarbij 
actief betrokken moeten worden bij deze discussie. Bij dit soort processen 
kunnen bestaande samenwerkingsverbanden zoals Boer, Bier Water en de 
ondernemersverenigingen binnen het Ondernemersfonds een rol spelen om 
verschillende partijen bij elkaar te krijgen. Simpelweg omdat mensen elkaar 
kennen. Hierbij moet aandacht zijn voor alle denkbare partijen: agrarische 
bedrijven, niet agrarische bedrijven en burgers welke gevestigd zijn in het 
buitengebied, maar ook natuur- en landschaporganisaties en natuurlijk de 
burger uit de kernen van Laarbeek welke haar uitloopgebied heeft in het 



buitengebied. Zoals uit de begroting blijkt moeten de kaders voor deze visie in 
2019 een duidelijke vorm krijgen. Wij zijn erg benieuwd naar de informatie 
welke uit de eerste inventarisaties zijn verzameld. Wij als CDA volgen dit proces 
met interesse en zullen niet nalaten onze reactie hierop te geven.  
 
Handhaving 
Laarbeek is afgelopen jaren verschillende keren in beeld geweest door 
verschillende handhavingsacties. Hierbij heeft de burgemeester diversen keren 
zijn nek uitgestoken wat hem niet altijd in dank afgenomen wordt. Wij als CDA 
ondersteunen deze acties. Ondermijning van de rechtstaat moet ten aller tijde 
bestreden worden. Wel moeten we ervoor waken dat Laarbeek hierdoor voor 
onze inwoners, maar ook voor buitenstanders, als onveilig wordt beschouwd. 
Uit de beleidsindicatoren blijkt namelijk niet dat Laarbeek onveiliger is dan 
gemeenten van vergelijkbare omvang. 
Overtreders van regels die we gezamenlijk hebben afgesproken moeten hierop 
aangesproken worden. Ongedaan maken van de overtreding is hierbij het 
uitgangspunt. Zeker overtredingen welke een ander persoon hinderen of 
benadelen. Het mag nooit zo zijn dat de burger die zich netjes aan de regels 
houdt benadeeld wordt ten opzichte van de burger die bewust of onbewust 
deze regels overtreed. Wel moeten we voorkomen dat we doorslaan in het 
handhaven en de oorspronkelijke doel van een regel uit het oog verliezen. Het 
is daarom nodig dat we in 2019 hierover met elkaar de discussie aangaan. Dit 
om te voorkomen dat handhaving veel geld gaat kosten maar de 
oorspronkelijke doelen er niet meer gediend worden. 
 
Reservering onderhoud voorzieningen 
Een belangrijk uitgangspunt van het CDA is het zorgen voor een goede 
financiële uitgangssituatie voor de toekomst. Hierbij moet je anticiperen op 
kosten welke in de toekomst zich voor zullen doen. De onderhoudskosten van 
onze voorzieningen is daarbij een hele belangrijke. Het is daarom goed dat in 
de begroting middelen worden gereserveerd om deze onderhoudskosten in de 
toekomst op te kunnen vangen. We begrijpen dat dit op korte termijn gevolgen 
heeft voor de lasten voor onze burgers, maar wij zijn ervan overtuigd dat 
hiermee op de langere termijn extra lasten kunnen worden voorkomen. De 
langere termijnvisie wint het daarom bij ons van de korte termijnvisie. 
 



Reservering project Bundelroute 
Hetzelfde geldt voor het reserveren van middelen om in de toekomst 
makkelijker stappen te kunnen zetten om de bereikbaarheid van Laarbeek te 
bevorderen en de leefbaarheid te verbeteren middels projecten die 
voortkomen uit de studie Bundelroute. Streven moet blijven om de 
bereikbaarheidsproblemen niet alleen via de bundelroutes op te willen lossen, 
maar de provincie te blijven doordringen van de noodzaak om het 
bereikbaarheidsprobleem met name op te lossen middels het aanpassen van 
de N279. Wij zijn daarom benieuwd naar de onderbouwing in het Provinciaal 
inpassingsplan (PIP) waarom een 2x2 baans uitvoering niet leidt tot een 
vermindering van de verkeersdrukte en verbetering van de leefbaarheid in het 
middengebied en waarom een omleiding Dierdonk wel verantwoord is. Wij als 
CDA zullen dit proces kritisch blijven volgen. 
 
Afsluitend wil ik aangeven dat wij met deze begroting voor de inwoners van 
Laarbeek weer een stap hebben gezet om de toekomst met vertrouwen 
tegemoet te kunnen zien. Ik wens het college en de raad veel wijsheid toe bij 
de nadere invulling en uitwerking van de voorliggende plannen. 


